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Metro til Brønshøj-Husum 

Brønshøj-Husum Lokaludvalg har et stort ønske om, at der kommer 
Metro til bydelen, og specifikt, at metrolinien føres gennem Husum og 
Tingbjerg. Ønsket om metro til bydelen er stærkt også fra borgerne, 
og behovet udtrykkes hver gang Lokaludvalget er i dialog med 
bydelens borgere og aktører og trafikspørgsmål.  
 
Vi er klar over, at økonomi og byudvikling er meget væsentlige 
parametre, når en ny Metrolinje skal besluttes.  
 
Lokaludvalget har set, at der står i ”Udbygningen af kollektiv 
infrastruktur i København 2” (side 69), at det ligger til grund, at der 
ikke er byudvikling i den vestlige den af en eventuel metrostrækning 
mellem Refshaleøen og Brønshøj. 
 
I lyset af Tingbjerg-Husum Byudviklingsstrategi og 
udviklingsplanerne for Gadelandet (butikscenter og private boliger) og 
de tusindvis at nye boliger, der planlægges i den kommende årrække, 
forventer vi dog at passagergrundlaget for en metro vil se anderledes 
ud.  
 
En Metrolinje til Tingbjerg kan desuden i sig selv kan skabe 
byudvikling. Tingbjerg vil blive langt mere attraktiv at bo i, hvis man 
hurtigt kan komme til København, ligesom det vil blive nemmere at 
tage arbejde i Tingbjerg.  Endelig tænker lokaludvalget, at Region 
Hovedstaden kunne være interesseret i en Metro-linje, der kunne 
binde Rigshospitalet, Bispebjerg sygehus og Herlev sygehus sammen. 
 
Derfor spørger lokaludvalget overborgmesteren, hvorledes man i det 
analysearbejde, som pt pågår om en ny Metrolinje, tager hensyn til: 
 

 nye boligområder i Tingbjerg og Husum 
 udviklingspotentialet i Tingbjerg ved en Metro 
 Region Hovedstadens interesse i en effektiv infrastruktur 

mellem store hospitaler 
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